
Geachte, 

Hierbij stuur ik u een mail door, die eerder aan de gemeentelijke projectorganisatie Gastvrije 

Waaldijk is gezonden. 

Ons vriendelijke verzoek is om deze mail door te sturen aan alle gemeenteraadsleden. 

Met vriendelijke groeten, 

namens belangengroep De Waaldijkers 

Begin doorgestuurd bericht: 
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Beste, 

De (Verenigde) Waaldijkers zullen NIET aanwezig zijn op de bijeenkomst op 19 september 

aanstaande. 

‘Verenigde' staat tussen haakjes, omdat die toevoeging betrekking heeft op de overige 

dijkversterkingen buiten GoWa en het hier alleen GoWa betreft. 

Onderstaand puntsgewijs de redenen om geen tijd en aandacht meer te besteden aan een dergelijke 

avond: 

e _ Wijzijn uitermate ontstemd en teleurgesteld over de wijze waarop met de burgerparticipatie 

en de oprechte betrokkenheid van dijkbewoners voor de dijkinrichting is omgegaan. Dit is 

bestuurlijk ook al toegegeven, maar heeft niet geleid tot enige aanpassing of beweging in 
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standpunten van de betrokken overheden. 

De aanpak van deze avond lijkt een herhaling van zetten, alleen met een nog meer beperkte 

ruimte voor inbreng, omdat er voor GVWD binnen GoWa eigenlijk alles a is 

vastgelegd. Weginrichting ligt vast, locatie van verkeersremmende maatregelen ligt vast, 

locatie en inrichting belevingspunten ligt vast, locatie lantaarnpalen ligt vast. 

Waar moeten we dan nog wensen en ideeën over hebben. 

* _ Wethouder B heeft in een raadsvergadering vorig jaar nog uitgeroepen dat het "in 

West Betuwe echt anders wordt" (dan de foto van die ‘landingsbaan’ van GVWD in 

Wolferen-Sprok) en toegezegd dat er royale mogelijkheden tot participatie over lokale 

maatregelen zouden komen. 

Die participatie zou starten eind 2022 of uiterli 

maatwerk kon worden toegepast. 

Het is nu bijna een jaar later en van royale mogelijkheden is ook geen sprake. 

Delen GVWD zijn al aangelegd. Dat valt onder de noemer mosterd na de maaltijd. 

(geanonimiseerd)

  januari 2023. Het leek erop dat er nog 

e _ In de tekst voor de uitnodiging staat dat besproken wordt welke wensen er reeds zijn 

opgehaald, welke er al zijn verwerkt en welke (nog) niet. 

Expliciet wordt daarbij aangegeven ideeën en wensen over de belevingspunten langs de 

Waal. 

Daarbij wordt verwezen naar de lijst “Lokaal maatwerk fase 2". 

Dit is wel bijzonder, omdat in deze lijst onder A alleen de oorspronkelijk opgehaalde wensen 

van de omgeving/ensembles door Gralliantie worden weergegeven, die alle aspecten van de 

dijkversterking betreffen. 

Daarbijis niet altijd helder of die opgehaalde punten nu zijn gehonoreerd of niet of wat de 

status op dit moment is. 

Het zijn de opmerkingen die Gralliantie over deze punten heeft gemaakt en daarbij zitten er 

sterk verouderde verwijzingen in. 

(Bijv. Peilschaalhuisje, wordt aan gewerkt en binnenkort besproken.) 

Veel van de wensen hebben helemaal niets met GVWD te maken of met de belevingspunten. 

Het betreffen zaken uit de beginfase van de participatie dijkversterking, waarover de 

gemeente helemaal niets in te brengen heeft gehad en die vaak niets met GVWD of 

belevingspunten te maken hebben. (Typisch voorbeeld: camping en het doktershuis in 

Herwijnen moeten behouden blijven.) 

En ook staan er domweg fouten in. 

(Bijv. e wordt nog verwezen naar een tribune bij Haaften. 

Ik heb toch echt een medewerker van de gemeente in aanwezigheid van de wethouder 

horen zeggen dat die niet doorgaat. 

En zo staat het ook bij het opgehaalde onder B bij Mooi Haaften. 

Bankje en herinneringsboom bij bocht Kerkeneind blijven gehandhaafd op huidige locatie. 

Nou, die boom en dat bankje zijn al lang weg, op dit moment een diepe sleuf waar een 

damwand is geplaatst.) 
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Hoe kan een bijeenkomst zinnig zijn als een dergelijke (verouderde, deels achterhaalde, deels 

niet relevant voor GVWD en soms foutieve) lijst wordt gehanteerd. 

e Uitgangspunt is wat al eerder is opgehaald. 

Na die eerste inventarisatie door de ensembles/Gralliantie zijn er nog andere wensen en 

ideeën opgehaald. Onder andere bij de dorpsplatforms. 

De elementen uit stukken die de Verenigde Waaldijkers hebben ingebracht m.b.t. maatwerk, 

cultuurhistorie, leefomgeving worden echter nergens genoemd. 

Ook de reacties met wensen en ideeën op de digitale bewonersbijeenkomst op 27 januari 

2022 worden nergens genoemd. (Bijv. Persoonlijk ingebrachte wens om het dijkdeel tussen 

Kerkeneind en Benedeneind 30 km/u te maken vanwege klompenpad, vele wandelaars en 

aanwezigheid camping.) 

En bijzonder is ook dat de extra ingelaste stakeholdersbijeenkomst op 7 juli 2022 blijkbaar 

geen enkel idee of wens heeft opgeleverd (die later overigens ook grotendeels zijn 

genegeerd). Te noemen de uitdrukkelijke wens tot een wandel- en fietsveilige inrichting, 

auto te gast. 

(Dat oorspronkelijke eigen uitgangspunt van de overheden werd in de definitieve 

besluitvorming daarna overigens volledig ontkend en afgeserveerd.) 

De lijst van opgehaalde wensen en ideeën (al of niet gehonoreerd) is dus verre van compleet. 

Het breekpunt om niet meer aan deze bijeenkomst mee te doen is het volledig ontbreken aan 

vertrouwen dat er nog iets te bereiken valt voor de (dijk]bewoners. De ruimte om nog iets zinnigs in 

te kunnen brengen is zo goed als nihil. De bestuurlijke toezegging (20 mei 2022} om -naast 

verkeersveiligheid- ook nog participatiebijeenkomsten te organiseren over cultuurhistorie, 

leefomgeving, natuur en milieu wordt geheel niet waargemaakt. Het project GVWD is 

doorgedenderd na het Masterplan en de Samenwerkingsovereenkomst in mei 2021 op de eigen 

ideeën en uitgangspunten, met een korte inhaalslag voor de even vergeten participatie met als 

resultaat een stakeholdersbijeenkomst over (alleen) verkeersveiligheid op 7 juli 2022. 

Met enige kleine aanpassingen, die voornamelijk dan ook mooi pasten in de eigen projectideeën, is 

het oorspronkelijke plan onverkort doorgezet door de projectorganisatie. 

We hebben niet alle medestanders van de Waaldijkers kunnen bereiken, maar een reactie was als 

voorbeeld ‘ik zal niet bij die schijnvertoning van de gemeente zijn”. Bewoners zitten blijkbaar niet 

meer te wachten op deze avond. 

We hebben begrepen dat de voorzitter van het voormalige ensemble Herwijnen zelf nog zal 

reageren. 

Wij doen CC aan de gebiedsmakelaars en de dorpsplatforms in verband met de aangebrachte relatie 

met de Kernagenda's en het opgehaalde bij de dorpsplatforms. 

Wij sturen deze mail apart naar het gemeentebestuur en de gemeenteraad, zodat ook zij op de 

hoogte zijn van onze mening over deze dramatische en soms beschamende aanpak van 

burgerparticipatie. 
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Met vriendelijke groeten, 

namens belangengroep De Waaldijkers 
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